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Video Clips



Darjeeling 1928
Дарджилинг, 1928


	

Archery episode
Стрельба из лука

	
Darjeeling,  ca. September—October, 1928. Roerich arrived there after the completion of his Central Asian expedition, that started in August 1925 from Kashmir and finished in May 1928 in Darjeeling. His younger son Svetoslav, featured later in the episode, arrived in Darjeeling from Paris on August 20th.
Дарджилинг, ок. сентябрь—октябрь 1928 г.
Николай и Елена Рерих и их сын Юрий прибыли сюда в конце мая 1928 г. по завершении Центральноазиатской экспедиции Рериха, которая стартовала в сентябре 1925 г. из Ладакха. Младший сын Святослав (в фильме он появляется после отца, во втором эпизоде) приехал в Дарджилинг из Парижа 20 августа 1928 г.




	

Roerich & friends
Рерих и сотрудники

	
Darjeeling, October, 1928. Nicholas Roerich, his wife Helena, and his son George were joined by his younger son Svetoslav, Sina Lichtmann (later Fosdick), and Frances Grant, two of the Directors of his New York-based institutions, and Vladimir Shibaev from Riga, who was soon to become Roerich’s secretary. Also in the episode: Ludmila Bogdanova, assistant to Helena Roerich.
Дарджилинг, октябрь 1928 г.
Рерихи провели в Дарджилинге всю вторую половину 1928 г. Для обстоятельного обсуждения планов развития рериховских организаций 12 августа приехали из Нью-Йорка  Зина Лихтман (позднее Фосдик) и Фрэнсис Грант, исполнительные директора Мастер-Инстутута и Музея Рериха. С Рерихами они пробыли до 1 ноября. Из Риги 1 октября приехал Владимир Шибаев, который остался работать секретарём Николая Константиновича. Также в кадрах: Людмила Богданова, помощница Елены Рерих. Эпизоды сняты у дома Hillside (местные жители называли его Talai-Pho-Brang), в котором жили Рерихи.




	

Street scenes
Дарджилинг и окрестности

	
Darjeeling area, ca. August—September, 1928.
In the episode: Sina Lichtmann (later Fosdick), Frances Grant, Nicholas Roerich, Svetoslav Roerich.
Дарджилинг и окрестности, ок. август—сентябрь 1928 г.
В кадрах: Зина Лихтман (позднее Фосдик), Фрэнсис Грант, Николай Рерих, Святослав Рерих. Вид на дом Talai-Pho-Brang и Канченджангу.






Kullu 1929–1931/32
Кулу, 1929—1931/32


	

Roerich & friends
Рерих и сотрудники

	
In January of 1929, the Roerichs bought a house in Naggar, Kullu Valley, and settled there. These short clips were filmed in its vicinity, and feature, among others, Esther Lichtmann, the Vice President of the Master Institute (New York), who lived in Kullu with the Roerichs from March 1929 until September 1931.
В январе 1929 года Рерихи поселяются в Нагаре, долина Кулу, на северо-западе Индии. Эти короткие сцены сняты в окресностях Нагара. Наряду с Рерихами в эпизодах появляется Эстер Лихтман, в то время вице-президент Мастер-Института в Нью-Йорке; она провела в Кулу с Рерихами два с половиной года, с марта 1929 по сентябрь 1931 г.




	

Roerich’s sons
Юрий и Святослав Рерихи

	
These clips were shot in front of the Hall Estate, in January or February of 1929, and feature Roerich’s sons Svetoslav and George, and Roerich’s secretary Vladimir Shibaev.
Эти короткие сцены сняты в январе или феврале 1929 г. перед домом Рерихов (Hall Estate) в Кулу. В кадрах: Святослав Рерих, Николай Рерих (на короткое время), Юрий Рерих, Владимир Шибаев. 




	

House & mountains
Имение и горы

	
This episode starts with a local ‘gur’ performing a ritual upon the local deity Raj Mata, the great sister of the valley’s protector and mighty warrior Guga Chohan. The statue remained on the front lawn of the Roerichs’ house for the extent of their time in Kullu, and is still there. Later in the episode: mountain scenes from the vantage point of the Roerichs’ house and its neighbouring paths.
В начале эпизода «гур» (прорицатель) совершает обряд над местным божеством Радж Мата, сестрой покровителя долины и славного воина Гуга Чохана. Это изваяние стоит на том же месте и по сей день. Далее в эпизоде: горные пейзажи, открывающиеся от дома Рерихов и с местных троп.




	

Local people
Местные жители

	
This film, shot in the spring of 1929, features a leopard and a bear, both dead, and the locals making use of the animals in the training of their dogs.
В фильме: жители долины принесли к дому Рерихов убитых леопарда и медведя.




	

The Kullu Festival
Празднество в Кулу

	
The Kullu Festival, 1929(?).
Празднество в Кулу, 1929(?).




	

Lahul
Лахул

	
This film contains scenes of Lahul, the valley adjacent to Kullu, and possibly the Rohtang Pass, which connects the two valleys. The Roerichs spent the summer months of 1931 and 1932 in Lahul.
Виды Лахула, долины к северу от Кулу, путь к которой пролегает через перевал Ротанг. Рерихи были в Лахуле в летние месяцы 1931 и 1932 гг.






New York 1929
Нью-Йорк, 1929


	

Nicholas Roerich
Николай Рерих

	
Nicholas Roerich stayed in New York from June 1929 until April 1930, directing the activities of the Master Institute and the Roerich Museum.
Николай Рерих находился в Нью-Йорке с июня 1929 по апрель 1930 г. и лично руководил работой своих нью-йоркских организаций.




	

Roerich & friends
Рерих и сотрудники

	
Moriah, New York, September 1, 1929
From left to right: Sofie Shafran (Sina’s mother), Frances Grant, Nicholas Roerich, Sina Lichtmann (later Fosdick), and Louis Horch. On that day Nicholas Roerich and his fellow Trustees and Directors of the Master Institute and the Roerich Museum came to the Horches’ country house in Moriah, 260 miles to the north of New York, in order to present the Horches’ son Flavius with Trusteeship papers.
Городок Мориа, штат Нью-Йорк, 1 сентября 1929 года. В кадрах: София Шафран (мать Зины Лихтман), Фрэнсис Грант, Николай Рерих, Зина Лихтман (позднее Фосдик), Луи Хорш, Нетти Хорш. В этот день Николай Рерих,  члены совета директоров и попечительского совета Мастер-Института и Музея Рериха приехали в загородний дом Луи Хорша в Мориа (400 км к северу от Нью-Йорка).




	

Flavius Horch episode
Эпизод с Флавием

	
Nicholas Roerich presenting Flavius, son of the then-President of the Roerich Museum, Louis Horch, with Trusteeship papers on September 1st, 1929.
Later in the episode: Nettie Horch, Flavius’s mother.
1 сентября 1929 года. Николай Рерих вручает Флавию, пятимесячному сыну Луи Хорша, бумаги, удостоверяющие,  что он является совета членом попечительского совета Мастер-Института и Музея Рериха. Затем в фильме: Нетти Хорш, мать Флавия.






Kullu ca. 1947
Кулу, ок. 1947


	

Nicholas Roerich
Николай Рерих

	
Nicholas Roerich in 1946 or 1947, in front of his house in Kullu.
Николай Рерих, ок. 1947, у своего дома в Кулу.
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© 2006–2012, Nicholas Roerich Museum. Edited versions of original films
© 2006, Музей Николая Рериха (Нью-Йорк). Редактированная версия оригинальных фильмов




These film clips are under copyright, and may not be 
edited or sold. You may, however, freely download and copy these films. 
If you duplicate the films, for any use whatever, you must include the 
copyright notice and provide a link to http://www.roerich.org/.

Копирование и/или распространение допускается только вместе с информацией об авторских правах и ссылкой на http://www.roerich.org/. Редактирование или продажа фильмов не допускается.



	

To download a film, right-click on its size under MOV or WMV and save the file to your computer.

Чтобы загрузить фильм, нажмите правой клавишей мышки на объём файла в одном из форматов (MP4 или WMV) и выберите опцию сохранения файла на свой компьютер. Советуем также заглянуть в pdf-файл «пояснения», содержащий пояснения ко всем фильмам.
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	MP4	WMV



	
Darjeeling 1928
Дарджилинг, 1928

	
	Archery episodeСтрельба из лука	1.5mb	3.3mb



	
	Roerich & friendsРерих и сотрудники	11.0mb	13.2mb



	
	Street scenesДарджилинг и окрестности	5.1mb	10.0mb



	
Kullu 1929—1931/32
Кулу, 1929—1931/32

	
	Roerich & friendsРерих и сотрудники	2.3mb	2.6mb



	
	Roerich’s sonsЮрий и Святослав Рерихи	3.0mb	4.4mb



	
	House & mountainsИмение и горы	1.7mb	3.6mb



	
	Local peopleМестные жители	4.9mb	4.7mb



	
	The Kullu FestivalПразднество в Кулу	13.7mb	3.3mb



	
	LahulЛахул	10.7mb	5.5mb



	
New York 1929
Нью-Йорк, 1929

	
	Nicholas RoerichНиколай Рерих	0.5mb	1.1mb



	
	Roerich & friendsРерих и сотрудники	2.3mb	4.0mb



	
	Flavius Horch episodeЭпизод с Флавием	2.4mb	3.9mb



	
Kullu ca. 1947
Кулу, ок. 1947

	
	Nicholas RoerichНиколай Рерих	2.7mb	2.3mb















© 1999–2024 Nicholas Roerich Museum. All rights reserved | Designed by Inguna Trepsa | Developed by g.t.









